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Baryonic Matter at Nuclotron (BM@N) is a fixed target experiment at the
NICA–Nuclotron accelerator complex (JINR). It is aimed at studies of high-density
nuclear matter in nucleus–nucleus (up to gold–gold) collisions. This paper focuses
on identification of light charge particles (π,K, p) and fragments (3He, d/4He, t) in
the BM@N experiment using the time-of-fight method. For now, the method allows
separating the light particles up to 2 GeV/c and the light fragments up to 4 GeV/c.

Барионная материя на нуклотроне (BM@N) — эксперимент с фиксированной
мишенью на ускорительном комплексе NICA–нуклотрон (ОИЯИ). Он направ-
лен на изучение ядерной материи высокой плотности в ядро-ядерных (вплоть
до Au–Au) столкновениях. Рассмотрена идентификация частиц легкого заряда
(π,K, p) и фрагментов (3He, d/4He, t) в эксперименте BM@N с использованием
времяпролетного метода. На сегодня метод позволяет разделять легкие частицы
до 2 ГэВ/c и легкие фрагменты до 4 ГэВ/c.
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